

الكلية	التربية	القسم العلمي	علم النفس التربوي والصحة النفسية	الرقم العام
اسم الطالبة	هبة أشرف على دياب	الدرجة العلمية	ماجستير تخصص صحة نفسية	تاريخ الرسالة
عنوان الرسالة	الأمن النفسي وعلاقته بقيم المواطنة والانتماء لدى طلبة الجامعة			
المستخلص				
<p>هدفت الدراسة الحالية إلى التعرف على العلاقة بين الأمن النفسي وقيم المواطنة والانتماء لدى طلبة الجامعة. تكونت عينة الدراسة من 560 من طلبة جامعة دمياط موزعة بين طلبة وطالبات كليات آداب وتربية وعلوم . تكونت أدوات الدراسة من مقياس الأمن النفسي إعداد (زينب شقير) الذي تم استخدامه مسبقاً على عينة من طلبة الجامعة، مقياس قيم الانتماء (إعداد الباحثة)، مقياس قيم المواطنة (إعداد الباحثة).</p> <p>وتوصلت الدراسة إلى عدد من النتائج وهي كالتالي:-</p> <p>(1) توجد علاقة ارتباطية دالة إحصائياً بين الأمن النفسي وقيم الإنتماء لدى طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.05).</p> <p>(2) توجد علاقة ارتباطية دالة إحصائياً بين الأمن النفسي وقيم المواطنة لدى طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.05).</p> <p>(3) توجد علاقة ارتباطية دالة إحصائياً بين قيم الإنتماء وقيم المواطنة لدى طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.05).</p> <p>(4) توجد فروق دلالة إحصائية بين الكليات النظرية والعملية والمشاركة في الأمن النفسي لدى طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.01) .</p> <p>(5) توجد فروق دلالة إحصائية بين الكليات النظرية والعملية والمشاركة في قيم الإنتماء لدى طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.01) .</p> <p>(6) توجد فروق دلالة إحصائية بين الكليات النظرية والعملية والمشاركة في قيم المواطنة لدى طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.01) .</p> <p>(7) يمكن التنبؤ بقيم الإنتماء من خلال دراسة الأمن النفسي على طلبة المرحلة الجامعية عند مستوى دلالة (0.01).</p> <p>رؤوس الموضوعات ذات الصلة: الأمن النفسي – قيم المواطنة – قيم الانتماء – طلبة الجامعة.</p>				

College:	Faculty of Educatin	Department	Educational Psychology and Mental health.	Call No.	
Author:	Heba Ashraf Ali Diab	Degree	Master of mental Health	Date	2018
Title	Psychological Safty and its Relationship to the Values of Citizenship and Affiliation among the Students of the University				

Dissertation Abstract

The present study aimed to identify the relationship between psychological Safty and the values of citizenship and Affiliation among the university students.

The study sample consisted of 560 university students distributed among students of the Faculties of Arts, Education and Sciences.

The study tools consisted of the psychological Safty measure prepared by Dr. Zainab Shuqair, On a sample of university students, a measure of the values of Affiliation, a measure of the values of citizenship (preparation of the researcher).

The study found a number of results:

- (1) There is a statistically significant correlation between psychological Safty and the values of Affiliation among university students at the level of significance (0.05)
- (2) There is a statistically significant correlation between psychological Safty and citizenship values among undergraduate students at a level of significance (0.05).
- (3) There is a statistically significant correlation between the values of Affiliation and the values of citizenship among undergraduate students at the level of significance (0.05).
- (4) There are statistical significance differences between theoretical and practical colleges and joint psychological Safty among undergraduate students at the level of significance (0.01).
- (5) There are statistical significance differences between the theoretical and practical colleges and the common values of Affiliation among university students at the level of significance (0.01)
- (6) There are statistically significant differences between theoretical, practical and joint colleges in the values of citizenship among undergraduate students at the level of significance (0.01.)
- (7) It is possible to predict the values of Affiliation through the study of psychological Safty on university students at the level of significance (0.01.)

Key words: psychological Safty -values of citizenship -values of Affiliation - University Students